
»Razpravljal bom v imenu delavcev Ijubljanske regije«
Zelo veliko razgovorov smo imeli s člani sindikatov o osmem kongresu ZSS. Vsi so si enotni v misli,

da je bil tako osni kongres ZSS kot bo sedmi kongies ZSJ ravno ob pravem času; v času, ko se
delavski razred odločilno bojuje za uveljavifev novfli samoupravnfli odnosov na vseh področjih zdru-
ženega dela; v času, ko sindikat uveljavija takšno ddavsko organizacijo, ki jo bo delavski razred sprejel
za svojo.

Sedmega Kongresa ZSJ se bo kot
delegat udeležil predsednik medob-
činskega odbora sindikata delavcev
v kmetijstvu, živilski in tobačni in-
dustriji Lojze Pajnič, direktor
TOZD Šumi. Tovarišu Pajniču smo
zastavii nekaj vpiašanj.

- Kako bi lahko v današ-
njem času, ko nastajajo v samo-
upravnem in družbenem siste-
mu zelo vdike spremembe,
opredelili vlogo sindikata?

V današnjem času je vlogo sindi-
kata zelo težko opredeliti, vendar pa

raorama prav v teh spremembah
iskati njegovo novo viogo. Najprej
naj omenim družbenoekonomske
spremembe, ki nam jih je prinesla
nova ustava. Tako v republiški kot v
zvezni ustavi je jasno opredeljena
vloga sindikata kot družbenopolitič-
ne organizacije delavskega razreda.

V preteklem obdobju smo veliko
pozomosti posvetili novi organizira-
nosti sindikata, saj je iz nekdanjih
šestih odborov nastalo v Sloveniji 19
konferenc po ožji dejavnosti, v kate-
rih bodo lahko delavci uveljavljali
svoja stališča v družbenopolitičnem
in ekonomskem pogledu.

- Sindikat ima prav gotovo
pomembno viogo pri razvijanju
samoupravnega in delegatskega
sistema. Kakšna je ta vloga?

Na osnovi sprejetih ustav in za-
ključkov VII. kongresa ZKS in X.
fcongresa £KJ so pred nann zelo po-
membne naloge na področju razvija-
nja samoupravnega in delegatskega
sistema. Ni torej slučaj, da je gradi-
vo za osmi kongres ZSS posebej ob-
ravnavalo to vprašanje. V sorazmer-
no kratkem času je bilo na tem pod-
ročju v ljuUjanski regiji storjenega
zelo veliko.

Razvoj samoupravnega sistema je
ddlgoročen proces, ki ga bo treba
nenehno oblikovati in negovati,
tako da bo postal delovni človek
resnični nosilec vseh odločitev na
ravni temeljne organizacije združe-
nega dela, delovne organizacije, inte-
resnih skupnosti, občine, republike
in federacije. Z večjo aktivnostjo
sindikata in vseh družbenopolitičnih
organizacij borrio prehodne težave
in probleme, ki se porajajo pri raz-
voju samoupravne družbe, laže in
hitteje obvladovali. Menim, da, pre-
hajamo v obdobje, ki bo zahtevalo
višjo vsebinsko kvaliteto saraouprav-
nega sistema. Prepričan sem, da bo
tudi zvezni kongres temu problemu
posvetil veliko pozornosti. Tudi do
uveljavljanja vsebine samoupravnih
sporazumov pri konkretnem delu
motamo biti pozomejši. Ne glede nâ
to, da je vsebina teh sporazumov
resnični odraz zahtev repubUške in
zvezne ustave, bodo morali sindikati
nenehno bedeti nad tem, kako se v
piaksi spoštujejo samoupravni akti,
sprejeti prek zborov delovnih skup-
nosti.

— Ali ste morda kot delegat
pripravili kako razpravo?

Na kongresu nameravam razprav-
ljati o razvoju gospodarskega siste-
ma na osnovi sporazumevanja in do-
govarjanja. Pri tem imam v mislih
tesnejšo povezavo med primamo
proizvodnjo, predelavo in trgovino,
o čepier govorita republiška in zvez-
na ustava. Za slovenske razmere je
na področju kmetijstva, živilske in
tobačne industrije še vedno odprto
vprašanje nadaljnjih integracijdcih
procesov, pogojenih z načeli samo-
stojnosti organizacij združenega
dela. Oblikovati bomo morali tak
sistem združevanja proizvodnje, pre-
delave in tigovine, da ne bo vseboval
teženj po zapiranju tižišča. Delitev

dohodka med takimi integriianimi
in samoupravno organiziranimi orga-
nizacijami bi morala biti odraz vlo-
ženega dela brez kakršnegakoli izko-
riščanja ene gospodaiske panoge na-
sproti drugi. Za ljubljansko regijo je
tako povezovanje gospodarstva še
posebnega pomena, saj je to največji
potrošni center v Sloveniji. Doslej
smo vprašanje oskrbe Ljubljančanov
z ozimnico reševali z akcijskimi pio-
grami, ki so zadovoljevali le trenut-
no stanje. Koordinacijski odbor, ki
ga je imenovala mestna zveza sindi-
katov, sodi, da bo treba oskrbo
Ljubljane z vsemi živilskimi pioiz-
vodi oskrbovati sistemsko, to je dol-
goročno na osnovi ustieznega druž-
benega dogovora oziroma samo-
upravnega spoiazuma med piizadeti-
mi dejavniki.

VII. kongies ZSJ bo pravgotovo
obravnaval vsa vprašanja, ki zade-
vajo razvijanje samoupravnega siste-
ma, ekonomskega položaja delavcev
v OZD, prav tako pa tudi delovne in
druge pogoje delavcev v združenem
delu. Menim, da sem kot delegat
dolžan prenesti kongiesu želje in
težnje delavcev ljubljanske regije, to
pa so dejansko želje članstva v ce-
lotni republiki. Po kongresu pabom
v raznih oblikah političnega dela
prenesel članstvu zaključke, saj
bodo kongresni dokumenti le tako
prišli do uresničitve.
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